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Skogsträff Gävleborg 
 

- hur ska vi stärka vårt arbete för att skydda fler skogar? 
 
14 februari kl 10-15 på Studiefrämjandet, Norra Köpmangatan 12 i Gävle  
 
Välkommen till en fortsatt diskussion om hur vi ska utveckla vårt arbete med att 
skydda fler skogar i Gävleborg. Nya som gamla välkomna! 
 

 
 
10.00   Fika 
10.30   Fastställa dagordning, presentation deltagarna, förväntningar på mötet 
11.00-12.00 Love Eriksen berättar om arbetet i Kronobergs skogsgrupp, videolänk 
12.00-12.45 Lunch 
12.45-15.00 Diskussion kring arbetet med skogsfrågor och projektplan för vårt  

 skogsprojekt, se bifogat utkast. 
 

Anmälan senast 10 feb till det reg. kansliet - för matens och samåkningens skull.  
 
Naturskyddsföreningen Gävleborg (NFG) har fått ett projektbidrag på 37 000 från riks 
för att utveckla arbeta med skogsfrågor i länet. Ansökan bifogas. Stig Hammarsten 
har ersatt Stefan som projektansvarig. Vi ska samordna arbetet med Fältbiologerna 
och har också bestämt att samarbeta med länsförbundet i Dalarna. Huvudsyftet med 
mötet är att diskutera hur detta arbeta ska genomföras. Enligt ansökan är syftet med 
projektet att vi ska stärka vår kompetens i skogsfrågor så att vi får: 
 

• Fler aktiva i skogsgruppen 

• Ökad kunskap 

• Bättre och mer effektivt arbetssätt för att skydda skogar 
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• Lära oss använda digitala kartverktyg 

• Bättre förmåga att bedriva politisk opinion och diskutera skogspolitik lokalt och regionalt 

• Fler nya medlemmar 

• Fler skyddade skogar i Gävleborg 

• Öka antalet skogar som sköts med t ex hyggesfritt skogsbruk 
 
Naturskyddsföreningen i Kronoberg har bedrivit ett framgångsrikt skogsarbete och Love 
Eriksen kommer att via videolänk berätta om hur de arbetar.  
Vi hoppas att mötet ska ge ett bra underlag så att vi kan fastställa en konkret projektplan och 
börja arbeta efter mötet. Vi har redan planerat in en fältdag och ett möte med Sebastian 
Kirppu den 7 maj i ett skogsområde nära Lindefallet. Dalarna kommer att ordna en 
studieresa till brandområdet vid Sala den 21 eller 22 maj. 
 
 
Utkast till projektplan att diskutera på mötet den 14 februari: 
 
Huvudsyftet med projektet är att utveckla vår förmåga att bidra till att fler skogar med höga 
naturvärden skyddas i vårt län. Då måste vi fundera på hur vi bäst tar vara på och utvecklar 
den kunskap som finns ute bland medlemmarna och hur vi stärker den genom studiecirklar, 
möten och exkursioner. Här ingår också att värva nya medlemmar och samarbeta med andra 
ideella organisationer. 
 
Sedan är frågan hur denna kunskap effektivast används för att uppnå huvudmålet att skydda 
så mycket skog som möjligt. Vi i arbetsgruppen inom skog har diskuterat två modeller för hur 
arbete kan organiseras på lite sikt. Projektet är på ett år men arbetet med att skydda skog 
kommer att behöva pågå i många år. 
 
1. En modell är att bygga en organisation som kan hantera avverkningsanmälningar genom 
att åka ut och titta på skogarna och sedan kontakta markägare och skogsstyrelse om vi hittar 
höga naturvärden. Det är en modell som flera län har använt. Det är troligen ganska slitsamt 
och möjligen tufft då vi troligen bara kan rädda enstaka områden. Det är alltid svårt att 
komma in sent i planeringsprocessen. Vi har bara 6 veckor på oss efter det att en anmälan 
har inkommit och då ska vi också hinna övertyga Skogsstyrelsen om att de ska stoppa 
avverkningsanmälan eller få skogsägaren att ändra sitt beslut. Denna modell kan innebära 
att vi gör samma jobb som myndigheterna, men med ett annat underlag. 
 
2. En annan modell är att arbeta mer strategiskt och samla in och komplettera kunskaper vi 
redan har om var det finns skyddsvärda skogar och sedan lämna denna information till 
skogsstyrelsen och länsstyrelsen och lita på att de använder denna information när de 
hanterar avverkningsanmälningar. Alla avverkningsanmälningar lämnas till skogsstyrelsen, 
som granskar anmälan och måste göra det inom 6 veckor.  
Alla anmälningar som ligger i områden som länsstyrelsen har bedömt ha höga naturvärden 
skickas till Länsstyrelsen för ett samråd. Länsstyrelsen har ett kartskikt med alla marker som 
de bedömer kan ha höga naturvärden, skogsstyrelsen skickar bara anmälningar inom dessa 
områden. Här ingår marker som ännu inte är detaljinventerade och målet med vårt projekt 
skulle vara att fylla på detta skikt med nya områden. Idag stoppar myndigheterna 
avverkningar inom områden som skulle kunna bli reservat/bitopskydd även om det inte finns 
pengar idag. Enligt en undersökning som Skogsstyrelsen gjorde för några år sedan så 
anmäls det betydande områden för avverkning, även sådana med kända naturvärden, och 
naturligtvis också i områden som har höga naturvärden utan att det är registrerade hos 
myndigheterna. 
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